
Bestyrelsesmøde 23. september 2020 

Deltagere: 

Dorthe M, Lasse, Sanne, Vonni, Dorthe S, Mumi, Benna. 

 

Agendag: 

Kontortid 

Vandlaug 

Nøgler 

Dialog Købmanden 

Der har før dette møde være 2 arbejdsmøder hvor det primært er gået ud på at få under 
skrevet dokumenter så bestyrelsen har adgang til bank mv. Ligeledes er der underskrevet 
en Databehandler aftale som er fremsendt til forbundet. 

Kontortid: Gennemgang at emner fra kontortid. Primært nøgler til perlen, salg af haver, og 
så er der en del der har betalt dobbelt havelej det retter vi op på hurtigst mulig. Der er 
ligeledes et arbejde i gang med at inddrive restancer for ikke betalt haveleje. 

Vandlaug: 

Der lukkes for vandet den 31/10-1/11-2020 

Nøgler: 

Nøglen til kontoret bliver skriftet hurtigst muligt, og der arbejdes på at stille alle låse om, så 
der bliver styr på hvem der har nøgler. 

Dialog købmanden: Bestyrelse vil snarest indkalde Købmanden til dialog om hvordan og 
hvilke muligheder der er for fremtidig drift af marketenderi i HF Sønderbro. Der blev lige 
efter GF udarbejdet et brev som købmanden har modtaget den 4/9-2020. Brevet er 
vedlagt til orientering. 

Generelt: Da der jo ikke blev nogen stander strygning vil bestyrelsen udarbejde et Tak for i 
år inforamtions brev. 

 

Uddrag af brev til købmanden: 

Forpagter Marketenderiet 

HF Sønderbro, Amager Fælled  

 

Ref: Drift af Købmanden Bonderosestien 300, 2300 København S 



Med reference til generalforsamlingen blev der i den forbindelse stillet forslag til 
Købmandens drift. Det blev gjort klart for bestyrelsen, at driften af Sønderbro Købmand 
ikke er i overensstemmelse med den kontrakt der forligger mellem Københavns kommune 
og HF Sønderbro. 

Det vil den nuværende bestyrelse gerne bringe i orden, det har den konsekvens at der 
ikke fremadrettet kan holdes store fester der annonceres offentligt. Det står i Paragraf 7 
stk. 2+3. 

Den afgående bestyrelse har ikke været opmærksom på denne kontrakt og har 
selvfølgelig handlet i god tro. 

For så vidt angår den nuværende underskrevne kontrakt med Købmanden og HF 
Sønderbro, skal den selvfølgelig overholdes, og den er helt i orden. 

Udfordringen er det bevilgede antal fester, som ikke er angivet i kontrakten som tillæg og 
ej heller underskrevet af den afgåede bestyrelse, hvilket hvis det var tilfældet også ville 
være ugyldigt jf. kontrakt med Københavns Kommune paragraf 7 stk. 2+3. 

Det bringer os til at den nuværende praksis med musikarrangementer der annonceres 
udenfor Sønderbro skal ophøre. 

Der er helt klart for bestyrelsen i HF Sønderbro at det økonomiske grundlag for drift af i 
Købmand i HF Sønderbro ikke er stort, og Covid-19 ligeledes har givet udfordringer. 

Derfor ønsker bestyrelsen en dialog med vores Købmand om hvordan vi kan sikre at det 
stadig er lukrativt at være købmand i HF Sønderbro fremadrettet, men også sikre at det er 
til gavn for haveforening og ikke udefra kommende. 

Vi er åben for dialog, med hvordan vi kan rekonstruere så det bliver til gavn for både 
haveforeningen og Købmanden. 

Det skal nævnes at der i paragraf 13, stk. 2 Haveforeningen er åben for offentligheden i 
tidsrummet 8-21. 

Hvis Haveforeningens kontrakten ikke overholdes, kan København Kommune i værste fald 
inddrage kolonihavearealet. 

 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen HF Sønderbro Amager Fælled  

 

 


